

Title (en)
Illuminated curtain rod

Title (de)
Gardinenstange mit Beleuchtung

Title (fr)
Triangle à rideau avec illumination

Publication
EP 0851170 A1 19980701 (DE)

Application
EP 97122751 A 19971223

Priority
DE 29622476 U 19961227

Abstract (en)

The curtain rod is in the form of a rod or tube in holders. In at least one end (3) of the rod (1), or elsewhere within the rod, there is a holder (6) for a bulb (10) or other light. A lead (9) runs from the bulb holder to the outside of the rod. The holder may be externally threaded to fit into an internal thread (4) in the rod end (3). The bulb holder may have a connection device (8), from which a lead (9) passes through a slit (5) in the wall of the tubular rod. It may be possible to screw a lampshade (11) onto the external thread (7) of the bulb holder.

Abstract (de)

Eine Gardinenstange, die in Haltern aufgenommen ist, wobei mindestens in ein Ende (3) der Gardinenstange (1) eine Fassung (6) für eine Lampe (10) oder ein anderes Leuchtmittel eingesetzt ist und eine von der Fassung (6) abgehende elektrische Anschlußleitung (9) auf die Außenseite der Gardinenstange geführt ist. Das technische Problem ist es, die Fassung stabil und formschlüssig zu halten und die Raumbeleuchtung zu optimieren. Die Fassung (6) greift mit einem Außengewinde (7) in ein Innengewinde (4) des Stirnendes (3) ein oder ist in das Stirnende einsteckbar, und das Außengewinde (7) nimmt eine Leuchtenanordnung (11) und eine Haltevorrichtung (12) für dieselbe auf. <IMAGE>

IPC 1-7
F21V 33/00; A47H 1/00

IPC 8 full level
A47H 1/00 (2006.01); **A47H 1/02** (2006.01); **F21V 33/00** (2006.01); **F21V 19/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
A47H 1/02 (2013.01); **F21V 33/0016** (2013.01); **A47H 2023/006** (2013.01); **F21V 19/00** (2013.01)

Citation (applicant)
US 5412553 A 19950502 - WOJSKI WESLEY G [US]

Citation (search report)
• [AD] US 5412553 A 19950502 - WOJSKI WESLEY G [US]
• [A] GB 2174592 A 19861112 - FERRERO ALEXANDRE, et al

Cited by
EP2366314A1

Designated contracting state (EPC)
BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
DE 29622476 U1 19980326; DE 59701705 D1 20000621; EP 0851170 A1 19980701; EP 0851170 B1 20000517

DOCDB simple family (application)
DE 29622476 U 19961227; DE 59701705 T 19971223; EP 97122751 A 19971223